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OR.BR.0002.42.17 

 
 

P  R  O T O K Ó Ł   Nr XLII/17 
 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj  

w dniu 5 grudnia 2017 roku   
Urząd Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 

sala narad nr 218 

     (15
00 

– 15
30

) 

 

 

 Na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku   o samorządzie gminnym 

(tekst jednolity z 2017 roku,  pozycja 1875) oraz § 33 ust. 3 Statutu Gminy Poraj p. Andrzej 

Pawłowski otworzył  XLII  - nadzwyczajną sesję Rady Gminy Poraj. 

 

Powitał: 

 Wójta Gminy p. Łukasza Stacherę, 

 Skarbnika Gminy p. Jadwigę Zasik, 

 Radnych, 

 Pracowników Urzędu Gminy, 

 wszystkich uczestników sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy p. A. Pawłowski  na podstawie  listy obecności radnych jak 

w zał. nr 1 stwierdził quorum Rady do podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał.  W 

sesji nie uczestniczył radny p. Tomasz Klimek. 

Lista obecności uczestników sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesję nadzwyczajną zwołał na pisemny 

wniosek Wójta Gminy Poraj z dnia 4 grudnia 2017 r. – zał. nr 3 ze względu na konieczność 

podjęcia uchwał zapisanych w projekcie porządku sesji – zał. nr 4. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad porządkiem obrad XLII sesji Rady Gminy Poraj. 

Wynik głosowania: jednogłośnie, 14 głosów „za”  

 
UCHWALONY PORZĄDEK SESJI: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Projekty uchwał w sprawie: 

3.1. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok, 

3.2. zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie Gminy Poraj na 2018 rok, 

3.3. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok, 

3.4. zwolnień z podatku od środków transportowych na 2018 rok, 

3.5. zatwierdzenia programu postępowania naprawczego. 

4. Sprawy organizacyjne. 

5. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 3.   Projekty uchwał. 

  

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Mariusz Karkocha odczytał kolejno treści 

poniższych uchwał. 

3.1 Uchwała Nr 320(XLII)17 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2018 rok – zał. nr 5. 

Wynik głosowania – „za” -13 głosów, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 1 głos. 

 

Wszystkie projekty uchwał dotyczące określenia podatków na 2018 rok były analizowane 

na posiedzeniu Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji w dniu 28 

listopada 2017 roku. W projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości na 2018 rok nastąpiła zmiana proponowanych stawek – radni otrzymali 

projekt tego dokumentu w dniu wczorajszym tj. 4 grudnia bieżącego roku.  

 p. Z. Polak: 

 stwierdziła, że nie otrzymała takiego projektu, z czym nie zgodziła się 

podinspektor Biura Rady A. Dudek, pozostali radni nie zgłaszali uwag do 

zawartości otrzymanych materiałów dotyczących dzisiejszej sesji, 

 zapytała o powód wzrostu stawek podatku od nieruchomości, 

 chciała wiedzieć, co dokładnie oznacza zapis w ppkt d §1 tego projektu tzn. 

„grunty niezabudowane objęte obszarem rewitalizacji…” i czy na terenie 

gminy są takie grunty; 

 Wójt odpowiedział, że podatki wzrosły w granicach ustawowych, średnio o 3 %, co 

zresztą było dokładnie omówione na wspólnym posiedzeniu Rady Gminy przed sesją 

w związku z tematem związanym z programem postępowania naprawczego; 

 radca prawny p. M. Stańczyk-Mroczko powiedziała, że zapis, o który pytała radna 

Polak dotyczy gruntów niezabudowanych położonych na obszarze objętym 

rewitalizacją, w sprawie której również były podejmowane przez radę stosowne 

uchwały, Wójt Gminy dodał, że są to tereny nad zbiornikiem wodnym w Poraju, na 

które były składane wnioski unijne na ich rewitalizację. 

 

3.2 Uchwała Nr 321(XLII)17 w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 

terenie Gminy Poraj na 2018 rok – zał. nr 6. 

Wynik głosowania – „za” – 13 głosów, „przeciw”- 0, „wstrzymujących się” – 1 głos. 

 

3.3 Uchwała Nr 322(XLII)17 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na 2018 rok – zał. nr 7. 

Wynik głosowania: jednogłośnie ”za” – 14 głosów. 

 

3.4 Uchwała Nr 323(XLII)17 w sprawie zwolnień z podatku od środków 

transportowych na 2018 rok – zał. nr 8. 

Wynik głosowania: jednogłośnie ”za” – 14 głosów. 
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3.5 Uchwała Nr 324(XLII)17 w sprawie programu postępowania naprawczego 

Gminy Poraj – zał. nr 9. 

Wynik głosowania: „za” – 12 głosów, „przeciw” – 2 głosy. 

Radna p. Z. Polak zawnioskowała, aby zapisać w protokole, o jej przeciwnym stanowisku do 

w/w uchwały. 

Głos w dyskusji zabrali: 

 p. M. Musialik zapytał, czy już wiadomo, którą drogę wybierze gmina w celu 

pozyskania środków na pokrycie deficytu budżetu oraz czy prezentowany dokument 

programu naprawczego  jest ostateczny; 

 Wójt Gminy – najbardziej prawdopodobną opcją będzie emisja obligacji natomiast 

dokument ten nie jest ostateczny, na podstawie programu postępowania naprawczego, 

oczywiście po zatwierdzeniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową (RIO) będzie 

tworzony budżet na 2018 rok; 

 p. M. Rodek zapytała, czy wówczas wnioski i propozycje radnych również będą 

brane pod uwagę; 

 p. Z. Polak ubolewała, że radni nie byli zaangażowani w tworzenie programu 

naprawczego gminy; 

 Wójt Gminy nie zgodził się z radną, twierdząc, że wszystkie wnioski jakie były 

składane od 2014 do 2017 r. były przeanalizowane i wdrożone do programu 

naprawczego, podkreślił również, że w dokumencie tym nie ma konkretnych liczb ani 

inwestycji, to wszystko znajdzie się dopiero w budżecie na 2018 r., który jak już 

mówił wcześniej zostanie opracowany na podstawie programu naprawczego po 

akceptacji RIO. 

Posiedzenie opuścili radni: p. K. Szustak oraz p. Z. Rajczyk. 

 

Ad. 4. Sprawy organizacyjne. 

 

 O zabranie głosu poprosili: 

 p. E. Sitek zwróciła się do Wójta Gminy z pytaniami: 

 przypomniała o poruszanym na wcześniejszych posiedzeniach temacie 

dotyczącym przystanków w Kuźnicy Starej oraz w Choroniu, 

 zwróciła uwagę na problem związany z brakiem jednego nauczyciela 

sprawującego opiekę nad uczniami dojeżdżającymi gimbusem do szkoły, 

 zauważyła, że przed wejściem do budynku szkolnego jest bardzo ślisko, co 

stwarza zagrożenie zarówno dla uczniów jak i pracowników tej placówki; 

 Wójt Gminy odpowiedział: 

  temat dotyczący przystanków jest zgłoszony i będzie rozwiązany, 

 zapewnienie dzieciom opieki podczas przejazdu należy do obowiązków 

dyrektora zarządzającego placówką, na chwilę obecną nie ma dodatkowych 

środków, aby zatrudnić nowego nauczyciela, wystarczy dokonać przesunięć 

kadrowych, 

 również kolejny zgłoszony problem dot. śliskiej nawierzchni przed wejściem 

do szkoły powinien zostać rozwiązany przez dyrektora szkoły, jego zdaniem 
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jest to oznaka niewłaściwej współpracy pomiędzy dyrektorem a nauczycielami 

oraz dyrektorem i Urzędem Gminy, do tej pory nigdy takich problemów nie 

było – obiecał, że zgłosi te uwagi i postara się o ich dopilnowanie. 

 

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady p. A. Pawłowski odczytał pismo 

Wicemarszałka Sejmu p. Stanisława Tyszki na temat planowanych zmian w Kodeksie 

Wyborczym (pismo w aktach Biura Rady). 

Po odczytaniu tego dokumentu radna Polak stwierdziła, że zdecydowanie opowiada się za 

likwidacją jednomandatowych okręgów wyborczych, ponieważ ograniczają one prawo 

wyborcze. 

  Następnie Przewodniczący zaproponował radnym terminy grudniowych posiedzeń 

Komisji oraz sesji Rady Gminy Poraj. 

Ad. 5. Zamknięcie sesji. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący p. Andrzej Pawłowski 

podziękował wszystkim za przybycie i o godzinie 15
30

 zamknął XLII nadzwyczajną sesję 

Rady Gminy Poraj. 

 

Protokolant 

 Podinspektor 

 

          Agnieszka Dudek     Przewodniczący 

                 Rady Gminy Poraj 

 

                            Andrzej Pawłowski 

 

 

 

  


